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Pensionärsrådet 

 

 

 

Besök: Storforsplan 36, Farsta centrum 

Post: Box 113, 123 22 Farsta 

Tel växel: 08 508 18 000 

E-post: farsta@stockholm.se 

Hemsida: www.stockholm.se/farsta 

 

 

Pensionärsrådets sammanträde  
den 7 november 2016 

 

Ledamöter  

Gunnar Sandell, ordförande PRO Tallkrogen-Gubbängen 

Christina Johansson, vice ordförande SPF Farsta 

Inger Sjöberg  PRO Farsta centrum 

Gun-Britt Dahlberg PRO Farsta strand 

Greta Jönsson SPF Sköndal 

  

Ersättare  

Bror Palmäng PRO Sköndal 

Toni Eklund SPF Farsta 

Yvonne Algård SPF Sköndal 

  

Förhinder  

Susanne Watthiersson, ersättare PRO Hökarängen 

  

Vakans PRO Farsta centrum 

  

Adjungerad  

Lisbeth Andersson PRO Farsta centrum 

 

Tjänstepersoner 

 

Per-Ove Mattsson avdelningschef beställare 

Jonas Wilhelmsson  § 4 avdelningschef egen regi 

Pia Sundqvist nämndsekreterare 

 

 

 

 

 

Sekreterare 

 

 

 

 

Ordförande Vice ordförande 
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§ 1  Godkännande av dagordningen, val av justerare, 

anmälan av protokollet från förra mötet 

Rådet beslutade adjungera Lisbeth Andersson från PRO Farsta 

centrum till dagens sammanträde. Dagordningen godkändes. 

Protokollet justeras av ordföranden och vice ordföranden onsdag 

den 8 november 

 

Protokollet från rådets sammanträde den 10 oktober 2016 

anmäldes och lades till handlingarna. 

 

§ 2  Sammanträdesdagar 2017 

På förslag från förvaltningen (dnr 1.1-625/2016), och utifrån 

stadsdelsnämndens beslut om nästa års sammanträdesdatum, 

fastställde rådet följande sammanträdesdagar för nästa år: 

 

Måndag 23 januari  

Måndag 27 februari  

Måndag 10 april  

Måndag 8 maj  

Onsdag 7 juni 

Måndag 14 augusti  

Måndag 11 september  

Måndag 9 oktober  

Måndag 6 november  

Måndag 4 december  

 

Sammanträdena inleds klockan 10.00. Dessförinnan samlas rådet 

till förmöte klockan 09.00-10.00. 

 

§ 3  Ärenden till nämndsammanträdet den 15 november 

 

Ärende nr 2: Föreningsstöd – nya riktlinjer och delegering av 

beslut om fördelning 

Utöver de synpunkter som rådet framförde vid sitt förra 

sammanträde, som redovisas i tjänsteutlåtandet, undrade rådet om 

förvaltningen har gjort någon bedömning av hur förändringarna 

påverkar de belopp som pensionärsföreningarna kommer att få. 

Förvaltningen svarade att det inte har gjorts, men att ju fler som 
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har möjlighet att söka, desto mindre till var och en, rent generellt. 

Rådet betonade att stadsdelsområdet måste vara det geografiska 

område som stödet fördelas inom, precis som förvaltningen också 

skriver. Inte bara barn och ungdom utan även äldre bör prioriteras 

inom ramen för kulturstödet. Stöd till folkhälsoaktiviteter bör 

främja både kropp och knopp. Delegering till förvaltningschefen 

när det gäller beslut om fördelning är bra. Om förvaltningen får 

in många bra ansökningar borde nämnden kunna fundera på att 

avsätta en större budget för föreningsstödet. 

 

Ärende nr 5: Den fortsatta driften av Veckobo vård- och 

omsorgsboende 

Rådet hade inga invändningar men vill att förvaltningen 

återkommer med information om var och hur återtagandet i egen 

regi av driften av Veckobo ska ske. 

 

Ärende nr 9: Reviderat program för kvalitetsutveckling. Svar på 

remiss från kommunstyrelsen 

Rådet hade inga invändningar men konstaterade att kvalitet 

ibland ser bättre ut på pappret än i verkligheten. Rådet ser fram 

emot att staden också ”gört”. 

 

Ärende nr 11: Grönare Stockholm – riktlinjer för planering, 

genomförande och förvaltning av stadens parker och 

naturområden. Svar på remiss från kommunstyrelsen 

Rådet hade inga kommentarer. 

 

Ärende nr 12: Motion L om att låta äldre välja form för 

nattillsyn. Svar på remiss från kommunstyrelsen 

Utöver de synpunkter som rådet framförde vid sitt förra 

sammanträde, som redovisas i tjänsteutlåtandet, poängterade 

rådet att eventuell inspelning av nattillsyn med kamera måste 

hanteras på ett säkert sätt och inte sparas onödigt länge.  

 

Ärende nr 14: Rapportering till IVO av ej verkställda beslut för 

kvartal 3 år 2016 

Rådet hade inga synpunkter. 
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Ärende nr 15: Brukarnas möjlighet att påverka maten och 

måltiden på vård- och omsorgsboenden. Rapport från 

äldrenämnden 

Rådet betonade att måltiden är en känslig och viktig del av 

vardagen på äldreboenden, att det därför är viktigt att följa upp 

hur den uppfattas på varje boende och se till att det finns resurser 

att göra den till en trevlig upplevelse. Det vore bra om det går att 

hitta friska seniorer som kan vara volontärer under måltiderna, 

kanske mot ersättning i form av en fri måltid. 

 

§ 4  Information från förvaltningen 

 

Förslag till budget 2017 

Avdelningschef Per-Ove Mattsson redogjorde för finans-

borgarrådets förslag till budget 2017 och förvaltningens arbete 

med verksamhetsplan 2017, med fokus på äldreomsorgen. 

Budgetförslaget innehåller inga stora nyheter eller förändringar. 

Översynen av hemtjänsten fortsätter. Boenden byggs om för att få 

balans mellan utbud och efterfrågan. Någon form av 

trygghetsboende (tidigare kallat mellanboende) ska utvecklas 

men det är ännu inte klart hur. Planen är att den boendeformen 

ska innehålla aktivitetscentra med ett utbud av förebyggande 

verksamhet som ska vända sig både till de egna hyresgästerna 

och seniorer generellt. Dessa centra kommer troligen att vara 

stadsdelsnämndernas ansvar, men finansieringen är inte klar än. 

 

Budgeten innehåller också skrivningar om sociala mötesplatser 

och folkhälsa, måltidens betydelse och etablering av fler 

tillagningskök vid ombyggnation av boenden, kompetens när det 

gäller genus, HBTQ och våld i nära relationer samt åtgärder för 

att motverka hemlöshet bland äldre. 

 

I samband med folkhälsa påminde rådet åter om behovet av 

boulebanor och utrymme för mattcurling. För att motverka 

hemlöshet föreslogs att äldre får hjälp att skaffa autogiro för 

inbetalning av hyra. Per-Ove Mattsson nämnde det samarbete 

som sedan länge finns mellan socialtjänsten och de kommunala 

bostadsbolagen för att undvika vräkningar. 
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På fråga från rådet om hur den finansiella delen av budgeten ser 

ut svarade Per-Ove att nämnden beräknas få omkring 6 miljoner 

kronor mer inom äldreomsorgsområdet nästa år. Det räcker inte 

för att täcka nuvarande underskott – åtgärder för effektiviseringar 

måste fortsätta. Rent generellt (alltså inte bara för äldreomsorgen) 

bedöms 2017 bli ett tufft år budgetmässigt. 

 

Gunnar Sandell undrade om förvaltningen ser några speciella 

risker framöver, med tanke på det tuffa läget. Per-Ove Mattsson 

svarade att lagstiftningen är stark och att staden har tydliga 

riktlinjer – det finns ingen risk att man inte får den vård och 

omsorg man har rätt till. 

 

Bror Palmäng påtalade den stora omsättningen bland bistånds-

bedömarna och Per-Ove höll med om att detta är ett problem, att 

det är svårt att rekrytera medarbetare och få dem att stanna. 

 

Bror undrade också om det finns ett förslag att slå samman flera 

stadsdelsnämnder till färre. Förvaltningen svarade att det 

förslaget inte finns i finansborgarrådets förslag till budget utan 

har framförts av Moderaterna. 

 

Ombyggnaden av Edö 

Avdelningschef Jonas Wilhelmsson medverkade tillsammans 

med projektledare och arkitekt och berättade senaste nytt om 

ombyggnaden av Edö vård- och omsorgsboende. Förvaltningen 

har sedan sommaren haft regelbundna möten med fastighets-

förvaltaren, kommunala bolaget Micasa. Ritningar beräknas vara 

klara i mitten av den här månaden. Ett par visningslägenheter 

kommer att göras iordning och visas för Arbetsmiljöverket så att 

de kan godkänna de nya badrummen innan ombyggnaden inleds. 

I samband med ombyggnaden kommer satsningar också att göras 

på att få in så mycket nya tekniska lösningar som möjligt. 

 

Det är också önskvärt att få plats med egen tvättmaskin i alla 

badrum, bland annat för att motverka risken för spridning av 

resistenta bakterier. Fallskador skulle kunna motverkas med hjälp 

av sviktande ”mjuka” golv.  



Farsta stadsdelsnämnd 

Pensionärsrådet 

Protokoll 

2016-11-07 

Sida 6 (7)  

 

 

 

Justerarnas signaturer 

 

Jonas återkommer gärna och visar ritningarna när de är klara, och 

kommer även att berätta när rådet kan få se en visningslägenhet. 

När det gäller den mellanboendeform som eventuellt kommer att 

införas i staden betonade Jonas att det är Micasa som sedan 

beslutar om något sådant ska finnas i den del av fastigheten som 

förvaltningen inte längre kommer att hyra. 

 

Rådet tackade för informationen. Ett alternativ till ombyggnad 

nämndes, en helt nybyggt modernt äldreboende i närområdet. 

Ombyggnad är inte alltid billigare än att bygga nytt. Den 

renoverade fastigheten skulle då kunna användas för andra 

ändamål. Det är också viktigt att bygga så att det går att förändra 

lägenheter när behoven ändras, så att man kan bo kvar längre på 

samma plats istället för att tvingas flytta när vårdbehovet ökar.  

 

§ 5  Inför nämndens dag om verksamhetsplan 2017 

fredag den 18 november 

Under sitt förmöte diskuterade rådet vilka synpunkter man 

kommer att framföra vid nämndens planeringsdag om nästa års 

verksamhetsplan fredag den 18 november. Ordföranden 

sammanställer synpunkterna efter dagens sammanträde. 

 

Rådet utsåg vice ordföranden Christina Johansson och ersättaren 

Yvonne Algård att företräda rådet vid planeringsdagen. 

 

§ 6  Genomgång av tidplan och balanslista 

Rådet gick igenom och uppdaterade tidplanen över kommande 

sammanträden och balanslistan över frågor, besök och liknande – 

se bilaga. 

 

Diskuterades åter möjligheten för rådet att få framföra sina 

förslag om mattcurling och boulehall till idrottsborgarrådet 

Bjuggren. Toni Eklund kommer via sin förening att vända sig till 

borgarrådet med brev och eventuell uppvaktning, eftersom 

Bjuggren sagt sig inte kunna besöka rådet för att diskutera frågan. 

 

§ 7  Övriga frågor  

Med tanke på att vintern har kommit vill rådet uppmana nämnden 
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att, liksom tidigare år, hålla koll på hur trottoarerna plogas och 

sandas, och kontakta staden centralt vid brister. Redan nu har 

rådet kunnat konstatera att det är ojämn kvalitet. (Parkvägar, som 

är nämndens eget ansvar, sköts däremot exemplariskt.) Att 

snöröjningen fungerar som den ska är också viktigt med tanke på 

de kostnader och det lidande som är förknippat med fallskador. 

 

Förvaltningen berättade att rådens traditionella julbord kommer 

att ersättas av någon form av våravslutning nästa år eftersom det 

visat sig omöjligt att hitta ett datum före jul som fungerar för alla 

inblandade. 

 

Ordföranden kommer den 18 november att delta vid ett 

sammanträde med landstingets pensionärsråd. Han undrade om 

rådet hade frågor och synpunkter som han kunde ta med. Rådet 

nämnde återställd busstrafik, taxehöjningar, vinkbussar och 

färdtjänst. 

 

§ 8  Mötet avslutas 

Ordföranden avslutade mötet. 

 

 


